

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 150b07

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Council of Europe Secretary General condemns the attack against a Serbian Orthodox Church in Kosovo

Statement by Terry Davis

Strasbourg, 07.03.2007 - I strongly condemn the desecration of St-John the Forerunner Orthodox Church in the Kosovo city of Pec. The Serbian Orthodox church had been damaged during the riots of March 2004 and renovated last year as part of a Council of Europe led programme. Our organisation was involved in the restoration because the damaged monuments are part of our common European heritage. The reconstruction was carried out by workers from all ethnic communities living in Kosovo and thus reinforced the sense of common ownership and the prospects for reconciliation.

Those resorting to violence are threatening the future of everyone living in Kosovo. A future is more than a status. It is determined by the quality of life, not by the quantity of borders. If the people of Kosovo do not find the strength to free themselves from the grip of ethnic violence and hate, Kosovo will become a prison for the majority and the minorities alike, regardless of what the UN Security Council will eventually decide.

Le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe condamne l'attentat contre une Eglise orthodoxe serbe au Kosovo

Déclaration de Terry Davis

Strasbourg, 07.03.2007 - Je condamne avec la plus grande fermeté la profanation de l'Eglise orthodoxe Saint-Jean le Précurseur, dans la ville de Pec, au Kosovo. L'Eglise orthodoxe serbe, qui avait été endommagée durant les émeutes de mars 2004, avait été rénovée l'an passé dans le cadre d'un programme mené sous la direction du Conseil de l'Europe. Notre Organisation a participé à la restauration car les monuments endommagés font partie de notre patrimoine européen commun. Les travaux ont été réalisés par des artisans de toutes les communautés ethniques vivant au Kosovo, ce qui a ainsi permis de renforcer le sens d'un patrimoine commun et les perspectives de réconciliation.

Ceux qui recourent à la violence menacent l'avenir de tous et de chacun au Kosovo. Un avenir, c'est davantage qu'un statut. Un avenir est défini par la qualité de vie, non par les kilomètres de frontières. Si le peuple du Kosovo ne trouve pas en soi la force de se libérer de l'emprise la violence et de la haine ethniques, le Kosovo deviendra une prison pour la majorité comme pour les minorités, quoi que le Conseil de Sécurité décide en définitive.

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.